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dr. Možného, aby vzhledem k vysoké kvalitě textu 
byla udělena zvláštní cena i autorce knihy, spojená 
s finančním příspěvkem 10 tisíc Kč.

 21.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že Vondráčkovu cena 
předá 2. 12. po skončení Purkyňovy schůze prof. Ra-
boch.

 22.  Ing. Kamarádová informovala členy výboru PS, že 
Heverochovy medaile předá přítomným účastníkům 
v rámci zahajovacího programu psychiatrického sjez-
du dne 21. 10. 2015 dr. Možný.

 23.  Dr. Vaněk informoval členy výboru PS, že byla schvá-
lena novela vyhlášky č. 277, podle které musí člověk se 
závislostí na alkoholu, kterému byl z tohoto důvodu 
odebrán řidičský průkaz, prokazatelně abstinovat 12 
měsíců, než je mu řidičský průkaz vrácen. 
–  Dále je informoval o tom, že se na MZ projednává 

návrh na úpravu indikací k hospitalizaci bez sou-
hlasu pacienta v tom smyslu, že nebude obsahovat 
slovo „bezprostředně“.

– A také sdělil, že byl neoficiálně informován jednou 
posudkovou lékařkou, že existuje směrnice MPSV, 

podle níž je důvodem k odebrání invalidního dů-
chodu III. stupně duševně nemocné osobě fakt, 
že nebyla po  dobu několika let hospitalizována 
na psychiatrii 

–  Výbor PS pověřil předsedu dr. Hollého, aby ofici-
álně požádal MPSV o sdělení znění této směrnice, 
protože ji považuje za v rozporu s tendencí posky-
tovat psychiatrickou léčbu co nejvíce v přirozeném 
prostředí duševně nemocných.

 24.  Dr. Herman informoval výbor PS o tom, že na žádost 
Ing. Záviška souhlasil se schůzkou, na kterou se však 
Ing. Závišek nedostavil. Od jeho spolupracovnice se 
dozvěděl, že Ing. Závišek požaduje, aby ambulantní 
psychiatři sami aktivně kontaktovali pacienty, kte-
ří nepřijdou na dohodnutou kontrolu. To je ovšem 
mimo časové možnosti většiny ambulantních psychi-
atrů a není to součástí úhrady ze strany ZP.

 25.  Příští schůzi Purkyňovy společnosti 4. listopadu 2015 
bude řídit dr. Možný.

Zapsali MUDr. Možný a paní Knesplová

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti čls jeP

dne 4. listopadu 2015 

 1.  Dr. Hollý informoval Výbor PS o svém jednání na mi-
nisterstvu zdravotnictví ohledně změny znění vyhláš-
ky č. 271/2012 o způsobilosti k výkonu zdravotnické-
ho povolání. Výbor PS pověřil dr. Vaňka, aby vytvořil 
návrh nového znění této vyhlášky tak, aby text více 
zohledňoval aktuální psychický stav zdravotníka a ne-
opíral se pouze o stanovení diagnózy určité psychické 
nemoci.

 2.  Dr. Hollý dále jednal na MZ ohledně návrhu na ates-
taci z psychoterapie a ohledně návrhu na převedení 
postgraduálního vzdělávání klinických psychologů 
pod zákon č. 95/2004, který upravuje vzdělávání lé-
kařů a farmaceutů. Na toto téma by se měla konat 
na MZ schůzka za účasti představitelů Psychiatrické 
společnosti a Psychoterapeutické společnosti.

 3.  Dr. Možný informoval Výbor PS, že poslal jménem 
výboru dopis řediteli České průmyslové zdravotní po-
jišťovny (ČPZP) JUDr. Vaňkovi s žádostí o vysvětlení, 
proč ČPZP podala trestní oznámení na lékaře Psychi-
atrické léčebny ve Šternberku. 

 4.  Dr. Hollý informoval Výbor PS, že členem skupiny 
MZ pro Alzheimerovu demenci byl jmenován doc. Ji-
rák, jeho náhradníkem je prim. Franková. 

 5.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že volební komise PS 
zvolila svým předsedou doc. Jiráka.

 6.  Výbor PS projednal další kroky k uskutečnění Stra-
tegie reformy psychiatrické péče (SRPP). Na MZ do-
stala tuto agendu na starosti ředitelka sekce strategií 
Mgr. Ptáčková Melicharová a koordinátorem bude 
Ing. Martin Doležal, který v této funkci nahradil 
PhDr. I. Duškova.

Ing. Doležal jednal s prof. Praškem a dr. Možným 
ohledně realizace SRPP v Olomouckém a Zlínském 
kraji, postupně bude jednat s představiteli zdravot-
nických odborů všech krajských úřadů ČR s cílem 
zjistit, nakolik jsou připraveni podpořit záměry SRPP 
ve svém regionu.

 7.  Dne 23. 11. 2015 se v Praze v hotelu ILF uskuteční Ku-
latý stůl o SRPP za účasti prof. Browna z Velké Británie.

 8.  Dr. Hollý informoval výbor PS o tom, že v listopadu 
dojde k přesunu 1,2 mld. Kč z MPSV na MZ, urče-
ných k uspořádání školení a vytvoření edukačních 
programů pro SRPP. V květnu 2016 by měla vyjít 
výzva MPSV na investice, určené pro implementa-
ci SRPP, půjde o investiční prostředky, kterých bude 
možné využít na výstavbu či rekonstrukci objektů, ur-



strana 328

Čes a slov Psychiat 2015; 111(6):  324–332

čených pro provoz Center duševního zdraví, psychiat-
rických oddělení všeobecných nemocnic, rozšířených 
psychiatrických ambulancí, a snad i na rozvoj posky-
tování akutní lůžkové psychiatrické péče v psychiat-
rických nemocnicích.

 9.  Prof. Raboch sdělil Výboru PS, že se na Předsednictvo 
ČLS JEP obrátili představitelé Společnosti ART terapií 
s žádostí o přijetí za člena ČLS JEP. Výbor PS dospěl 
k závěru, že nemůže tuto žádost doporučit, protože 
mezi členy Společnosti ART terapií nejsou žádní lé-
kaři. Společnost ART terapií může požádat o přijetí 
do Psychoterapeutické společnosti jako její sekce, pří-
padně do Psychiatrické společnosti.

 10.  Dr. Hollý informoval o jednání Skupiny pro výkon 
ochranného léčení na ministerstvu spravedlnosti, kte-
rá doporučila mimo jiné, aby byly navýšeny finanční 
prostředky pro psychiatrické ambulance, ve kterých 
probíhá výkon ochranných léčení. 

 11.  Výbor PS nominoval do akreditační komise MZ pro 
dospělou psychiatrii prof. Mohra, prof. Kašpárka, 
dr. Tučka, dr. Honse, prof. Látalovou, prof. Papežo-
vou a prim. Zrzaveckou, a do akreditační komise NZ 
pro dětskou psychiatrii dr. Uhlíkovou, doc. Stárko-
vou, dr. Theinera, dr. Matýse a dr. Koutka.

 12.  Výbor PS nominoval do komisí pro výběrová řízení 
na psychiatrické ambulance Magistrátu hl. města Pra-
hy dr. Hermana, dr. Vaňka, dr. Syrovátku, doc. An-
derse a prof. Papežovou.

 13.  Dr. Rektor informoval Výbor PS o přípravě voleb vý-
boru psychoterapeutické sekce PS ČLS JEP. Přihlásilo 
se 10 kandidátů na 7 volených míst, členové sekce do-
stanou do 15. 11. e-mailem zprávu o kandidátní listině 
a do 30. 11. přístupové kódy. Volby proběhnou od 1. 
do 15. 12. 2015, výsledky budou vyhlášeny do 20. 12. 
2015. 

Dále informoval o přípravě voleb do funkcí a or-
gánů PS: Volební komise vyhlásí volby do 20. 11. 
2015, informace bude uveřejněna ve Zpravodaji PS. 
Do konce roku 2015 bude možné podávat návrhy 
na kandidáty, do konce ledna 2016 bude získán sou-
hlas kandidátů s nominací. Na webových stránkách 
PS bude sekce o volbách, od 1. 2. 2016 zde bude neve-
řejná část, určená jen pro členy PS, kde budou před-
staveni jednotliví kandidáti a možnost diskuse.

 14.  Dr. Rektor upozornil členy Výboru PS, že v souvislos-
ti s plánovanou přeměnou statutu ČPS o.s. na zapsa-
ný spolek podle nového Občanského zákoníku bude 

nutné tuto změnu zanést do Stanov ČPS a všichni 
členové výboru PS budou muset osobně podepsat, že 
s touto změnou souhlasí.

 15.  Výbor PS projednal materiál Výboru pro Bio-etiku 
Evropské komise, týkající se ochrany práv duševně 
nemocných při nedobrovolných hospitalizacích, a do-
spěl k závěru, že v něm není nic, co by nebylo již uve-
deno v zákonech ČR. Proto nemá z k návrhu žádné 
připomínky.

 16.  Výbor PS schválil rozhodnutí předsedy dr. Hollého 
nepodat žádost o grant na vytvoření Standardu rozší-
řené psychiatrické ambulance, vypsaný MZ, protože 
ze zadání vyplývá, že náklady na práci pracovní sku-
piny lze uplatnit až od ledna 2016.

 17.  Výbor PS schválil plán odborných schůzí PS ČLS 
na rok 2016.

 18.  Výbor PS pověřil prof. Praška, aby odpověděl na do-
pis SUR-KUŠ ohledně akreditovaných psychoterape-
utických výcviků.

 19.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že se zúčastní jednání 
na MZ ohledně udržitelného financování psychiatric-
ké péče, kde se bude jednat o uplatnění DRG systému 
v psychiatrii. Současné analýzy jasně prokazují, že psy-
chiatrická oddělení všeobecných nemocnic placená 
systémem DRG nemohou být v zisku, proto je třeba 
změnit systém způsobu placení akutní lůžkové psychi-
atrické péče, vytvořením návrhu byl pověřen dr. Tuček.

 20.  Výbor PS diskutoval problematiku spolupráce se 
sponzory v roce 2016 a pověřil Ing. Kamarádovou ze 
společnosti Guarant, aby vytvořila příslušné návrhy 
a rozeslala je všem členům výboru PS k připomín-
kám.

21. Výbor PS diskutoval, jak zvýšit účast na schůzích Pur-
kyňovy společnosti a jak zvýšit jejich přitažlivost pro 
mladé lékaře. Jednou ze zvažovaných možností bylo, 
aby odborný program schůze jen zčásti zajišťovala 
jednotlivá odborná pracoviště, a aby byla část pro-
gramu naplněna přednáškami známých odborníků 
na stanovená témata novinek v psychiatrii či praktic-
kými edukačními přednáškami pro lékaře v přípravě 
na atestaci, např. jak správně pacienta vyšetřit, jak 
provádět diferenciální diagnostiku či jak léčit určitou 
psychickou poruchu.

 22.  Novým členem Psychiatrické společnosti ČLS JEP se 
stal MUDr. David Hnídek, PA Česká Lípa.

 23.  Prosincovou schůzi Purkyňovy společnosti dne 2. 12. 
2015 povede doc. Anders.

Zapsali MUDr. Možný a paní Knesplová


